

**219 (III). Special Committee on Information transmitted under Article 73 e of the Charter**

*The General Assembly,*

Having considered the report<sup>1</sup> of the Special Committee on Information transmitted under Article 73 e of the Charter which was constituted by resolution 146 (II)<sup>2</sup> adopted by the General Assembly on 3 November 1947,

1. *Considers* that, without prejudice as to the future, a special committee similar to that of this year should be constituted to meet in 1949, composed of all the Members of the United Nations which have hitherto transmitted information in accordance with Article 73 e and of an equal number of other Members elected by the Fourth Committee on behalf of the General Assembly, on as wide a geographical basis as possible;

2. *Invites* this special committee to examine the summaries and analyses of information transmitted under Article 73 e on the economic, social and educational conditions in the Non-Self-Governing Territories, including any papers prepared by the specialized agencies, and to submit a report thereon for the consideration of the General Assembly, with such procedural recommendations as the special committee may deem fit and such substantive recommendations as it may deem desirable relating to functional fields generally but not with respect to individual territories;

3. *Considers* that the special committee should meet in 1949, not later than three weeks before the opening of the regular session of the General Assembly, at a place to be determined by the Secretary-General, and should conclude its work not later than one week before the opening of the session.

*Hundred and fifty-fifth plenary meeting,  
3 November 1948.*

\* \* \*

*In accordance with the terms of the above resolution, the Fourth Committee, at its 74th meeting on 8 November 1948, elected eight members of the Special Committee. The following Members of the United Nations were elected :*

**BRAZIL, CHINA, DOMINICAN REPUBLIC, EGYPT, INDIA, SWEDEN, UNION OF SOVIET SOCIALIST REPUBLICS, VENEZUELA.**

The General Assembly, informed of these elections through document A/719, took note of them at its 159th plenary meeting, on 18 November 1948.

<sup>1</sup> See document A/593.

<sup>2</sup> See *Official Records of the second session of the General Assembly*, Resolutions, page 57.

**219 (III). Comité spécial pour l'examen des renseignements transmis en vertu de l'Article 73 e de la Charte**

*L'Assemblée générale,*

Ayant examiné le rapport<sup>1</sup> du Comité spécial pour l'examen des renseignements transmis en vertu de l'Article 73 e de la Charte créé par la résolution 146 (II)<sup>2</sup> de l'Assemblée générale, en date du 3 novembre 1947,

1. *Considère* que, sans préjuger l'avenir, un comité spécial semblable à celui qui a siégé cette année devrait être constitué et se réunir en 1949; ce comité devrait être composé de tous les Membres des Nations Unies qui ont jusqu'ici transmis des renseignements selon l'Article 73 e et d'un nombre égal d'autres Membres élus par la Quatrième Commission au nom de l'Assemblée générale, sur une base géographique aussi large que possible;

2. *Invite* ce comité spécial à examiner les résumés et analyses des renseignements transmis en vertu de l'Article 73 e sur les conditions économiques, sociales et de l'instruction dans les territoires non autonomes, ainsi que tous documents préparés par les institutions spécialisées, et à établir sur ces bases un rapport qui sera soumis à l'examen de l'Assemblée générale; le comité accompagnera ce rapport de recommandations sur la procédure jugée appropriée et de telles suggestions de fond qu'il estimera convenables, concernant les questions techniques en général mais non un territoire en particulier;

3. *Considère* que le comité spécial devrait se réunir en 1949, trois semaines au plus tard avant l'ouverture de la session ordinaire de l'Assemblée générale, au lieu désigné par le Secrétaire général; il devrait terminer ses travaux une semaine au plus tard avant l'ouverture de la session de l'Assemblée.

*Cent-cinquante-cinquième séance plénière,  
le 3 novembre 1948.*

\* \* \*

*Conformément aux dispositions de la résolution précitée, la Quatrième Commission, au cours de sa 74<sup>e</sup> séance tenue le 8 novembre 1948, procède à l'élection de huit membres du Comité spécial. Les Etats Membres suivants sont élus :*

**BRÉSIL, CHINE, RÉPUBLIQUE DOMINICAINE, ÉGYPTE, INDE, SUÈDE, UNION DES RÉPUBLIQUES SOCIALISTES SOVIÉTIQUES et VENEZUELA.**

L'Assemblée générale, informée de ces élections par le document A/719, en prend acte à sa 159<sup>e</sup> séance plénière tenue le 18 novembre 1948.

<sup>1</sup> Voir le document A/593.

<sup>2</sup> Voir les *Documents officiels de la deuxième session de l'Assemblée générale*, Résolutions, page 57.

*The Special Committee is therefore composed of the above-mentioned eight Members, and of the following Members transmitting information under Article 73 e of the Charter :*

AUSTRALIA, BELGIUM, DENMARK, FRANCE, NETHERLANDS, NEW ZEALAND, UNITED KINGDOM, UNITED STATES OF AMERICA.

**220 (III). Liaison between the Economic and Social Council and the Special Committee on Information transmitted under Article 73 e of the Charter**

*The General Assembly,*

*Having considered* the report of the Special Committee on Information transmitted under Article 73 e of the Charter which was constituted by resolution 146 (II) adopted by the General Assembly on 3 November 1947, and which was authorized to establish liaison with the Economic and Social Council,

1. *Invites* the Secretary-General to :

(a) Inform any special committee which the General Assembly may appoint of decisions taken by the Economic and Social Council and of studies undertaken under its auspices which include within their scope economic and social conditions affecting Non-Self-Governing Territories ;

(b) Place at the disposal of the Economic and Social Council all relevant information transmitted under Article 73 e and all relevant supplemental information required for the work of the Economic and Social Council ;

2. *Draws the attention* of the Members responsible for the administration of Non-Self-Governing Territories to the arrangements for technical assistance approved by the Economic and Social Council, and invites the Secretary-General to inform any special committee which the General Assembly may appoint of the extent and nature of any such technical assistance rendered to Non-Self-Governing Territories at the request of Administering Members.

*Hundred and fifty-fifth plenary meeting,  
3 November 1948.*

**221 (III). Collaboration of the specialized agencies in regard to Article 73 e of the Charter**

*The General Assembly,*

*Having considered* the report of the Special Committee on Information transmitted under Article 73 e of the Charter which was constituted by resolution 146 (II) adopted by the General Assembly on 3 November 1947, and which was

*Le Comité se compose donc des huit Membres ci-dessus et des Membres suivants qui envoient des renseignements en application de l'Article 73 e de la Charte :*

AUSTRALIE, BELGIQUE, DANEMARK, FRANCE, PAYS-BAS, NOUVELLE-ZÉLANDE, ROYAUME-UNI et ÉTATS-UNIS D'AMÉRIQUE.

**220 (III). Liaison entre le Conseil économique et social et le Comité spécial pour l'examen des renseignements transmis en vertu de l'Article 73 e de la Charte**

*L'Assemblée générale*

*Ayant examiné* le rapport du Comité spécial pour l'examen des renseignements transmis en vertu de l'Article 73 e de la Charte, créé par la résolution 146 (II) de l'Assemblée générale en date du 3 novembre 1947, et autorisé à établir la liaison avec le Conseil économique et social,

1. *Invite* le Secrétaire général à :

a) Mettre tout comité spécial que l'Assemblée générale pourrait désigner au courant des décisions prises par le Conseil économique et social et des études entreprises sous les auspices de ce Conseil, lorsque ces études ont trait aux conditions économiques et sociales dans les territoires non autonomes ;

b) Mettre à la disposition du Conseil économique et social tous les renseignements appropriés transmis en vertu de l'Article 73 e et toute la documentation supplémentaire appropriée nécessaire aux travaux du Conseil économique et social ;

2. *Attire l'attention* des Membres qui administrent des territoires non autonomes sur les dispositions en matière d'assistance technique approuvées par le Conseil économique et social, et invite le Secrétaire général à informer tout comité spécial que l'Assemblée générale pourrait désigner de la portée et de la nature de toute assistance technique donnée aux territoires non autonomes à la demande des Membres qui ont charge de l'administration.

*Cent-cinquante-cinquième séance plénière,  
le 3 novembre 1948.*

**221 (III). Collaboration des institutions spécialisées en ce qui concerne l'Article 73 e de la Charte**

*L'Assemblée générale,*

*Ayant examiné* le rapport du Comité spécial pour l'examen des renseignements transmis en vertu de l'Article 73 e de la Charte, créé par la résolution 146 (II) de l'Assemblée générale en date du 3 novembre 1947, et autorisé à recourir